
ZPRÁVA O ČINNOSTI 
aktualizace 2024 

NADĚJE CABO VERDE 

LET 

VÝROČÍ 



Zakladatelka nadačního fondu Naděje Cabo Verde, Mónica Sofia Duarte 
se svojí sestrou Alexandrinou. 
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Jak spojit dva rozdílné světy, dvě rozdílné  

kultury a najít z tohoto spojení prospěch pro obě 

strany? Jaké společné zájmy a cíle mohou mít  

národy vnitrozemské České republiky  

a ostrovního atlantického národa Kapverďanů ? 

Je to univerzální touha po naplněném životě  

a lidském štěstí, ke kterým je potřeba 

EMPATIE 

LÁSKA 

VŮLE 

a také 

NADĚJE, 

že pokud já k druhému člověku přiblížím štěstí, 

přiblíží se také štěstí ke mně. 

Tak lze spojovat národy i jednotlivce. 

Ale nestane se to samo od sebe.  

Je potřeba sebrat hodně sil a odhodlání  

a obětovat čas a pohodlí, aby se dílo dařilo.  

 

My v nadačním fondu Naděje Cabo Verde jsme se 

pro takový přístup k životu již rozhodli.  

 

Mónica Sofia 



Naděje Cabo Verde, nadační fond byl založen dne  

11. prosince 2018 v souladu s právním řádem České  

republiky, ve smyslu  §§ 394 až 398, zákona č. 89/2012 

Občanského zákoníku Sbírky zákonů České republiky v 

aktuálním platném znění. Od roku 2021 má pobočku na 

Kapverdských ostrovech se sídlem v Santa Cruz,  

Achada Fátima, Cidade de Pedra Badejo. 

 

Činnost nadačního fondu spadá do působnosti a kontro-

ly Ministerstva spravedlnosti České republiky a   

Ministerstva Financí České republiky, respektive  místně 

příslušného finančního úřadu. 

 

Naděje Cabo Verde, nadační fond byl registrován  

Městským soudem v Praze pod spisovou značkou  

N 1660 a bylo mu přiřazeno identifikační číslo  

077 17 709.  

 

Registrace a evidence ekonomických subjektů vedená  

Ministerstvem spravedlnosti České republiky je veřejně  

dostupná v českém jazyce na webovém portálu 

www.justice.cz  

 

 

 

Výpis z Nadačního rejstříku pro nadační fond Naděje 

Cabo Verde a sbírku listin lze najít v českém jazyce  na 

portálu Ministerstva spravedlnosti České republiky na 

adrese: 

https://or.justice.cz/ias/ui/rejstrik-firma.vysledky?

subjektId=1034879&typ=PLATNY 

 

Nebo pomocí qr kódu:  
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Adresa 

Naděje Cabo Verde, nadační fond 

Václavské náměstí 777/12 

Nové Město, 110 00 Praha 1  

Česká republika 

www.nadejecv.org 

info@nadejecv.org 

 

 

Účel nadačního fondu:  

Nadační fond se zřizuje za účelem realizace rozvoje státu  

Kapverdská republika (Cabo Verde), zejména pak za účelem  

a) pomoc při řešení sociálních a zdravotních problémů,  

b) pomoc při financování edukačních pomůcek a podmínek,  

c) pomoc potřebným, sociálně slabým, mladým rodinám s 

dětmi,  

d) podpora infrastruktury a dostupnosti v oblasti školství  

a vzdělávání,  

e) rozvoje kulturně-vzdělávací a humanitární činnosti a její 

podpora.  

… a další 

 

předsedkyně správní rady:  

MÓNICA SOFIA SILVA DUARTE  

 

Transparentní  (veřejný) účet 

 

Pro tuzemské platby v České republice 

559 255 23 29 / 0800  

 

Pro zahraniční platby 

 

IBAN: CZ09 0800 0000 0055 9255 2329  

BIC/SWIFT: GIBACZPX   
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7 let Naděje Cabo Verde   

Slavíme 7 let od založení Naděje Cabo Verde – 7 let plných 

oddanosti, výzev a především naděje! Byla to neúnavná a 

často náročná cesta, ale každý krok stál za to. 

Naděje Cabo Verde vznikla s cílem měnit životy a vytvářet 

příležitosti pro náš lid. Během těchto let jsme čelili výzvám s 

odvahou, odolností a láskou k naší zemi. Každý uskutečněný 

projekt a každý získaný úsměv posiluje náš závazek vůči 

Kapverdám a budoucnosti, kterou chceme společně budo-

vat. 

Toto výročí patří všem, kteří se nějakým způsobem podíleli 

na této cestě: přátelům, partnerům, spolupracovníkům a 

především těm, kteří věří v naše poslání. 

Děkujeme vám za to, že jste součástí této cesty. Společně 

budeme dál snít, bojovat a budovat silnější Kapverdy! 

 

S vděčností a nadějí, 

Mónica Sofia Duarte 

Zakladatelka a prezidentka  

Naděje Cabo Verde  
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Připravujeme se na Vánoce 

Vánoční nálada je tady! Naši malí umělci pilně kreslí Santy, 

stromečky a další vánoční motivy. Podívejte se na jejich 

úžasné výtvory a jejich radost – přesně o tom jsou  

Vánoce!  

Naděje u dětí podporuje kreativitu zábavnou formou, která 

umožňuje přirozené rozvíjení dovedností. Tak jako v České 

republice i na Kapverdách se děti těší na Vánoce a my s 

nimi. 
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Další dům v projektu  

Casa dos Sonhos je hotov!  

S radostí oznamujeme dokončení rekonstrukce domu paní 

Dulciliny Cardoso v oblasti Fontes. Klíče byly předány a ten-

to moment je pro nás všechny velkým milníkem a důkazem, 

že společně můžeme měnit životy k lepšímu. 

Děkujeme všem, kteří se na projektu podíleli, ať už svým 

časem, úsilím nebo finančními prostředky. Vaše podpora je 

nezbytná a společně tvoříme lepší budoucnost pro celou ko-

munitu. 

 

My dále  pokračujeme! Již teď stavíme další 

dům v Proto Novo 
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Pochod za boj proti AIDS  

Nadace Naděje Cabo Verde ve spolupráci se školou EBO 

Maria de Fátima Baessa a zdravotním úřadem Pedra Bade-

jo uspořádala pochod ulicemi města! 

Cílem akce bylo zvýšit povědomí o boji proti AIDS. Během 

pochodu jsme rozdávali informační materiály a vedli dialog 

o prevenci a péči o zdraví. 

Vyjadřujeme vděčnost ředitelce školy Maria de Fátima 

Baessa, paní Ritě Costa, a zdravotnímu úřadu, zastoupe-

nému zdravotní sestrou Naicy Tavares, za jejich podporu a 

práci v boji proti této epidemii. 

Společně jsme silnější! Pokračujme v boji a zajistěme pří-

stup k informacím a péči pro důstojný život. 
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Návštěva paní Marie de Fátima   

Měli jsme tu čest přivítat paní Marii de Fátima v sídle  

Nadace Naděje Cabo Verde. Její návštěva byla cennou  

příležitostí k lepšímu seznámení s naší prací a iniciativami 

ve prospěch komunity. Sdíleli jsme informace o našich  

aktivitách a pozitivních výsledcích. 

Vyjadřujeme hlubokou vděčnost za velkorysý dar školních 

potřeb, který paní Maria de Fátima věnovala naší nadaci. 

Tyto pomůcky budou zásadní pro podporu dětí a mladých 

lidí, kterým pomáháme, a umožní jim lepší podmínky pro 

učení a rozvoj. 

Ještě jednou děkujeme paní Marii de Fátima za její návštěvu 

a podporu!  
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Přednáška o dopadu sexuálního  

násilí na dětech  

Nadace Naděje uspořádala přednášku ve škole Txupana v 

komunitě Santa Cruz na téma: „Sexuální násilí na dětech: 

Dopad na duševní zdraví a odpovědnost rodičů.“ Hlavní 

řečnicí byla psycholožka Adelsa Sanches. 

Adelsa Sanches zdůraznila, že sexuální násilí na dětech 

způsobuje nejen fyzickou újmu, ale i trvalé psychické ná-

sledky. Přednáška kladla důraz na rozpoznání příznaků 

traumatu a vyhledání odborné pomoci. 

Důležitým bodem bylo postavení rodičů v ochraně a emoci-

onálním rozvoji dětí. Psycholožka vyzvala rodiče, aby do-

ma vytvářeli bezpečné prostředí, kde se děti mohou cítit 

pohodlně sdílet své obavy.  

Děkujeme komunitě Santa Cruz za aktivní účast. Společně 

můžeme vytvořit lepší budoucnost a bezpečnější svět pro 

naše děti!  
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Veletrh svatého Jakuba 
 

S velkým nadšením jsme se zúčastnili prezentace na  

veletrhu svatého Jakuba (Nhu Santiago) v Santa Cruz.  

Nadace Naděje Cabo Verde představuje svoji činnost,  

zaměřenou na podporu a zlepšování kvality života místních 

komunit, podporující vzdělávací, sociální a kulturní  

iniciativy. 

Spoléháme i na vás, protože společně můžeme uskutečnit 

změny! Společně můžeme pomoci vybudovat lepší  

budoucnost pro děti. Těšíme se na spolupráci s vámi! 
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Nová etapa projektu Dům Snů  

v São Domingos 

Velkorysý projekt Dům Snů (Casa dos Sonhos) pokračuje 

další etapou, tentokrát v obci São Domingos. Populární 

projekt úplné rekonstrukce domů, který pomáhá  

především matkám samoživitelkám, má plnou podporu 

místních samospráv. Projekt je zcela financovaný  

zakladatelkou fondu Naděje, Mónicou Sofií Duarte, protože  

potřeba realizace je naléhavá. 

Projekt Dům Snů má za cíl zlepšit bytové podmínky a  

podpořit sociální začlenění. Připravujeme průběžné reporty 

z projektu a zveme další dobré duše – filantropy, kteří  

mohou projekt finančně podpořit. 
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Podpora pro zranitelné komunity  

Nadace Naděje CV se zaměřuje na podporu sociálního  

a ekonomického rozvoje zranitelných komunit na Kapver-

dách. Prostřednictvím vzdělávacích a zdravotních programů,  

odborného školení a dalších projektů zlepšuje životní  

podmínky nejpotřebnějších. 

Klíčovou součástí je srozumitelná  a transparentní  

komunikace cílů organizace, a to pomocí kampaní,  

komunitních akcí a sociálních sítí. Nadace zdůrazňuje své 

úspěchy a klade důraz na transparentnost, aby posílila  

důvěru veřejnosti. 

Cílovou skupinou jsou chudé komunity, děti bez vzdělání a 

nezaměstnaní mladí lidé. Pro efektivní pomoc těmto  

skupinám vyvíjíme strategie přizpůsobené jejich specifickým 

potřebám. 
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PORTAS ABERTAS v Naději 
 

Naděje měla tu čest přijmout návštěvu fotbalového  

klubu PORTAS ABERTAS. Účelem návštěvy bylo podpořit 

sociální a sportovní iniciativy ve prospěch místní  

komunity. Návštěva fotbalového klubu v nadaci Nadeje 

CV otevřela dveře možné dlouhodobé podpoře mezi 

oběma organizacemi. Cílem je prostřednictvím sportu 

podporovat hodnoty, jako je týmová práce, vzájemný 

respekt a překonávání výzev, a přispívat tak k všestran-

nému rozvoji mladých lidí, kterým Nadace slouží.  
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"Odjo" znamená "dívat se"  

Projekt Odjo podporuje informovanost a dialog s místními 

komunitami. Slovo "Odjo" znamená v kapverdské kreolštině 

"dívat se" a hlavním cílem tohoto projektu je blíže se  

zabývat potřebami, obavami a touhami lidí v komunitách, v 

nichž působíme, s cílem účinněji pomáhat společnosti.  

Nadace Naděje pravidelně navštěvuje komunity, kde  

navazuje přímý a skutečný kontakt s místními obyvateli.  

Během těchto rozhovorů s členy komunity tým nejen  

naslouchá jejich obavám, ale také sdílí důležité informace o 

právech, dostupných službách a možnostech rozvoje. Tato 

výměna informací má zásadní význam pro posílení postave-

ní lidí, kteří jsou díky ní lépe informováni a připraveni čelit 

svým problémům. Projekt Odjo ve společnosti má na  

komunity, kterým slouží, zásadní dopad.  
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Mezinárodní den žen   

8. března jsme rozdávali dárky v rámci iniciativy na 

oslavu Mezinárodního dne žen. Cílem bylo ocenit ženy 

za jejich roli ve společnosti. Iniciativa fondu Naděje byla 

velmi dobře přijata místní komunitou. Předávání dárků 

přineslo nejen radost ženám, které je obdržely, ale také 

posílilo komunitní vazby a podpořilo rovnost žen a mužů 

ve společnosti.   
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Projekt Živá kniha  

Projekt Živá kniha, realizovaný v Nadaci Naděje CV, byl  

zaměřen na obohacení výuky sedmiletých žáků prostřednic-

tvím setkání s inspirativní osobností. Cílem bylo představit 

studentům různé profesní a životní cesty a umožnit jim  

získat cenné poznatky z reálného světa. Během besedy  

měla pozvaná osobnost možnost podělit se o své zkušenos-

ti, výzvy a úspěchy, což studentům přineslo motivaci a širší 

pohled na různé kariérní možnosti. 

Tento projekt poskytl studentům jedinečný zážitek, který 

překročil rámec tradičního školního prostředí. Přímá  

interakce s úspěšnou osobností 

nejen rozšířila jejich kulturní  

povědomí, ale také podpořila  

jejich osobní a vzdělávací  

rozvoj. Věříme, že tento zážitek 

zanechal v dětech trvalý  

pozitivní dojem, který je bude 

inspirovat k dosažení vlastních 

cílů. 
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Také předškolní děti jsou  

vítány v Naději   

Podporujeme zájem o učení u dětí od útlého věku.  

Prostřednictvím hravých a interaktivních aktivit jsou  

děti vedeny k poznávání světa kolem sebe a rozvíjejí si 

tak základní dovednosti pro svou studijní budoucnost. 

Metodiky používané v nadaci Naděje pro předškolní děti 

jsou přizpůsobeny jejich specifickým vzdělávacím  

potřebám.   
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Doučování žáků v nadaci  

Naděje Cabo Verde 

V nadaci Naděje najdou děti, které hledají doučování, útulné 

prostředí, které je příznivé pro učení. Ve městě Pedra  

Badejo nabízíme nejen pomoc s učením, ale také prostor, 

kde děti mohou intelektuálně a emocionálně růst. 

Doučování v nadaci Naděje hraje zásadní roli ve studijním 

rozvoji dětí. Díky individuální podpoře zaměřené na jejich 

specifické potřeby mají žáci možnost upevnit si své znalosti, 

vyjasnit si pochybnosti a zlepšit své studijní výsledky.  

Doučování navíc pomáhá podporovat sebedůvěru a motivaci 

dětí a povzbuzuje je k tomu, aby naplno využily svůj  

potenciál. 
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Příjezd dobrodruhů a Pátračů 

(Águia Real)   

Naše nadace měla to potěšení přivítat skupinu 

“Dobrodruhů a Hledačů cest”, kteří se chtěli seznámit s 

posláním a cíli naší organizace. Skupina dorazila v  

odpoledních hodinách a my jsme ji srdečně přivítali. 

Náš tým začal vysvětlením účelu naší nadace, kterým je 

podpora vzdělávání, výzkumu a inovací v různých  

oblastech. Naším cílem je vytvořit pozitivní dopad na 

společnost podporou spolupráce mezi akademickou  

obcí, průmyslem a vládou. Naši návštěvníci projevili  

velký zájem a pochopení pro to, jak se snažíme těchto 

cílů dosáhnout.  Pro děti to byl poučný a zábavný  

zážitek.  
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Projekt 24  

jídlo pro bezdomovce 

 

Nadační fond Naděje Cabo Verde spustila „Projekt 24“,  

jehož cílem je zajistit obědy pro lidi žijící na ulici, kteří si  

nemohou dovolit jídlo denně. Hlavním cílem nadace je  

pomáhat lidem v nouzi, a proto se k tomuto projektu  

přihlásila tímto gestem solidarity a nabídla jídlo lidem bez 

domova. 
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Projekt Dům snů  

stále pokračuje   

 

Projekt Dům snů je jednou z nejdůležitějších iniciativ 

Nadace Naděje Cabo Verde, jejímž cílem je obnovit 105 

domů na Kapverdách. Obec São Domingos je jedním z 

příjemců tohoto projektu. Goeve Sofia, koordinátorka 

projektu Domy snů, spolu s Nicolou, zástupkyní České 

republiky, a José Duarte, generálním koordinátorem na-

dace, navštívili místa v São Domingos, aby si prohlédli 

domy, které budou součástí projektu.  
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Mise podpory na ostrově Sal 

Naděje Cabo Verde navštívila ostrov Sal v osobě naší  

koordinátorky NICOLY, která přijela z ČESKÉ REPUBLIKY. 

Nikola předala sadu vitamínů a minerálů (vitamíny C,  

kalcium, železo, K2 + D3), a sadu speciální obuvi  

sportovním a kulturním sdružením na ostrově. Nadace jako 

vždy podporuje sportovní a dětské organizace. 
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Naděje vzdělává maminky 

Na Den matek, uspořádala Naděje Cabo Verde otevřený 

rozhovor s matkami z obce Santa Cruz na téma "Role 

žen při výchově dětí". 

 

Otevřená diskuse byla velmi produktivním momentem, 

kdy si matky vyměňovaly zkušenosti a úvahy o své  

zásadní roli při výchově dětí. Výměna názorů a sdílení 

poznatků vytvořily obohacující a pozitivní atmosféru, 

kterou účastníci velmi ocenili. 

 

Na závěr akce předal tým Nadace Naděje Cabo Verde 

každé matce tašku a občerstvení jako projev uznání a 

poděkování za účast. Iniciativa byla úspěšná a prokáza-

la závazek nadace podporovat blaho a ocenění matek v 

komunitě.  

25 / 126 



Mezinárodní den žen  

a přednáška Naděje   

 

Nadační fond Naděje Cabo Verde ve spolupráci s mateřskou  

školou v Cancelo uspořádal přednášku pro ženy a matky z  

Cancela. Aktivita začala hudebním vystoupením profesora  

Antónia Mendese ze školy hudby "SEMA LOP" a pana Austili-

na Barbosy, který vedl otevřenou diskuzi s ženami. Poté  

následovala přednáška zvláštního hosta Dárcia Vasconcelose 

na téma "Rodinná zodpovědnost", která výrazně přispěla ke 

zvýšení povědomí o hodnotách rodiny. 

Naše aktivity v roce 2023 pokračují, letos se zaměřujeme na  

projekt DŮM SNŮ (CASA DOS SONHOS) a do konce roku 

plánujeme zrekonstruovat alespoň 20 domů pro 20 rodin, 

které potřebují naši podporu.  
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Tři vodní kondenzátory 

pro  Ribeira Brava na ostrově 

São Nicolau  
 

Naděje Cabo Verde poskytla Městské radě Ribeira 

Brava de São Nicolau 3 kondenzátory vody k boji 

proti nedostatku pitné vody v některých oblastech 

města. Kondenzátor pitné vody využívá solární 

energii a denně kondenzuje až 1 tunu pitné vody. 

Náklady na tyto kondenzátory jsou více než 57 tisíc 

eur.   
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Naděje Cabo Verde a L I N E T  

pomáhají Kapverdám  

s nemocničními lůžky     

Naděje Cabo Verde nezapomíná na pacienty  

regionální nemocnice na ostrově Santiago. Starosta 

městské rady São Miguel Herménio Fernandes a  

starostka městské rady Santa Catarina Jassira  

Monteiro společně chválí partnerství mezi městskými 

radami a nevládními organizacemi, zejména Nadějí 

Cabo Verde, která přinesla mnoho pozitivních  

výsledků ve prospěch kapverdských občanů.  

Darovali jsme moderní a novou nemocniční postel 

české značky LINET v hodnotě více než 500 tisíc  

kapverdských escudů do regionální nemocnice na  

ostrově Santiago. Naším cílem je vybavit 600 lůžek v 

nemocnicích Kapverd podobnými postelemi,  

a budeme pracovat na dosažení dalšího velkého a  

ušlechtilého projektu. 
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Vitamíny jsou již na  

Kapverdách  

Rozdělili jsme vitamíny v nadaci Naděje Cabo Ver-

de. České vitamíny jsou důležité pro zdraví! Také 

máme nové ortopedické ponožky od Skinners,  

které neustá- le rozdáváme lidem, 

kteří je potřebují. Stačí 

jít do nadace  

Naděje Cabo Verde, 

která se nachází v 

Santa Cruz, Pedra  

Badejo, v oblasti 

Achada Fátima, a od 

10:00 do 18:00 je 

získat zdarma. 
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Naděje opět spolupracuje  

s ACRIDES  

Dne 21. ledna jsme darovali sady potravních doplňků, 

vitaminů, minerálů a ortopedických ponožek nadačnímu 

fondu ACRIDES s cílem posílit podporu zdraví. Tyto léky 

byly dodány do Národního centra ortopedie a funkční 

rehabilitace - CENORF v Achada São Filipe. ACRIDES 

ocenil náš skromný přínos.   
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Naděje Cabo Verde  

a MOVit Energy - Vitamíny  

a minerály pro Kapverdy  

Stejně jako v minulosti, i letos nás opět navštívil  

Ondra Klega ze společnosti MOVit Energy s.r.o.  

a nabídl nám nejnovější vitamíny pro Kapverdy  

a Afriku. 

Vyjádřili jsme MOVit Energy malý symbolický dík za 

veškerou podporu, kterou nám poskytli. Naše díky 

patří všem úžasným lidem z MOVit Energy, kteří jsou 

součástí Naděje Cabo Verde. Letos jsme obdrželi více 

než 4.100 lahviček vitaminů a doplňků  stravy v  

hodnotě přes 230 tisíc korun. 

Tyto vitamíny již byly  

odeslány na Kapverdy a do 

dalších afrických zemí. 
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Dona Lourença, skvělá žena. 

Žena a postava z roku 2022 
Vedení nadace vyžaduje mnoho času, energie, motivace 

a nekonečné síly pomáhat druhým. Zakladatelka tohoto  

projektu pracuje dobrovolně a bez nároku na odměnu. 

Naopak, vše obětuje, aby uskutečnila projekty nadace, 

kterou založila s jediným cílem – podílet se na rozvoji 

Kapverdských ostrovů. Proto si velice cení a obdivuje  

práci a oddanost těch, kteří nepomáhají jen sobě, ale i 

ostatním, na cestě ke splnění svých cílů a snů. Paní  

Lourença Tavares, kapverdská filantropka a spoluzakla-

datelka nevládní organizace ACRIDES, bojuje od roku 

1998 za ochranu práv dětí. Je skutečným inspirativním 

vůdcem a významně přispěla k růstu a posílení naší  

společnosti, k ocenění lidských práv a ke záchraně životů 

na Kapverdských ostrovech. Zaslouží si naši plnou úctu, 

obdiv a podporu, aby bylo na Kapverdských ostrovech 

více lidí jako ona, protože jsou nesmírně důležití! Její  

přínos je potřebný v naší komunitě, v naší zemi a ve  

světě, ve kterém žijeme.  

32 / 126 



Více školních pomůcek  

a vybavení pro studenty  

z potřebných rodin  

Nejlepší investice do budoucna je vzdělání, které 

zajistí prosperitu našim dětem. Již jsme na Kapver-

dách podpořili mnoho dětí, které pocházejí z rodin 

s nízkými příjmy. Konkrétně ve společenstvích  

Santa Cruz a Praia poskytujeme školní potřeby a 

vybavení. Každý rok, zejména na začátku školního 

roku rozdáváme školní potřeby a sady. Často je  

nabízíme veřejným institucím, jako městský úřad, 

který distribuuje materiály rodinám. Nadace Naděje 

Cabo Verde pracuje pro lepší budoucnost našich 

dětí. 
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Naděje Cabo Verde se účastnila  

1. Českého podnikatelského  

veletrhu na Kapverdách 

Nadační fond Naděje Cabo Verde měl svou prezentaci a 

stánek na 1. Českém obchodním veletrhu, který byl 

velkým úspěchem a navštívili jej významní představite-

lé obchodních, politických a kulturních sektorů z  

Kapverd a České republiky. Mnoho lidí se seznámilo s 

naší prací a budoucími projekty. 
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DŮM SNŮ POKRAČUJE  

Navštívili jsme příjemce programu Casa dos Sonhos v 

Calheta São Miguel, abychom získali zpětnou vazbu o 

dopadu projektu a porozuměli tomu, jak můžeme udělat 

více.  

Tentokrát nás na návštěvě doprovázeli investoři z Česko-

kapverdské obchodní  

komory, kteří inves-

tují do oblastí  

turismu, zdravotnic-

tví, recyklace, země-

dělství, rybolovu atd. 

Pomáhat mladým  

lidem vymanit se z 

extrémní chudoby je 

základem práce  

našeho nadačního 

fondu. 
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Dary od Naděje  
rozděluje ACRIDES  

 

Instituce, které obdržely dry a předmět denního  

užívání: 

 

ACRIDES, který obdržel kancelářské židle a minibar. 

Asociace Domova pro seniory São Francisco Xavier, 

která obdržela stoly, židle s polštářky, kancelářské 

židle, složky na dokumenty a dvoje chodítka. 

Nevládní organizace DAPHY, která obdržela  

kancelářské židle, stoly pro kancelář, stoly pro schůz-

ky a klimatizaci. 

Asociace Sester v domácnosti, která obdržela  

vodovodní baterii, umyvadlovou skříňku, klimatizaci, 

ohřívač vody, stůl pro schůzky, jednoduché židle, 

kancelářské židle a barové židle. 

Asociace pro rozvoj obce Caiada (ADC), která  

obdržela jednoduché židle, regály, stoly s židlemi, 

stoly pro kancelář a velký stůl. 

MultiTécnica Veloso, který obdržel kancelářské  

židle. 

Středisko pro psychologickou péči Jacob Vicen-

te, které obdrželo kancelářské židle, barové židle a  

klimatizaci. 
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NADĚJE spolupracuje  

s ACRIDES 

Nevládní nezisková organizace ACRIDES obdržela  

mnoho  darů od Naděje Cabo Verde. Byly to  

postele, jednací stoly, židle, skříně, identifikační karty, 

kohoutky, taburety, rohová pohovka, umyvadlo se  

skříní, minibar, police na boty, ohřívač vody, LED  

žárovky, plátno pro projektor, klimatizace, počítače, 

dveře, vitamíny atd.. Tyto dary ACRIDES dále nabídla 

různým institucím a sdružením, aby jim pomohla a  

posílila jejich zařízení k lepšímu plnění svých záměrů. 

Jsme velmi vděční, že můžeme spolupracovat s  

ACRIDES. Naše cíle jsou podobné a velmi obdivujeme 

práci, kterou ACRIDES vykonává ve prospěch dětí 

Kapverd. 
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ÚSPĚŠNÉ VZDĚLÁVACÍ AKCE 

Byl dokončen první akreditovaný výcvik v oblasti  

občanského vzdělávání pro udržitelný rozvoj (EC-DS) 

- základní úroveň. Projekt byl zahájen pilotním  

projektem nadačního fondu Naděje Cabo Verde,  

který byl financován z 100% jeho zakladatelkou a 

předsedkyní Mónicou Sofií Duarte. Kurz byl rozdělen 

do 5 modulů: rodina, občanství a životní prostředí, 

etika a občanská výchova, projekt života a finanční 

vzdělávání. Střední škola Alfreda da Cruze Silvy a  

Ministerstvo školství v Santa Cruz se zapojily do  

implementace a vyjádřily pozitivní hodnocení.  

Děkujeme všem organizacím, učitelům, zejména  

profesoru Antóniu Pintovi, ředitelům, Moisesi Tavare-

sovi a zástupci Paulinu de 

Oliveirovi a všem ostatním 

za jejich přístup, dobrou 

vůli a týmového ducha.  

Dobrá práce! 
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Občanské vzdělávání  

a certifikace pro udržitelný  

rozvoj - ukončení modulu 1 

Dokončení kurzu vzdělávání a občanského certifikátu 

pro udržitelný rozvoj, vedeného profesorem Anastasi-

em Alves Mendes, bylo úspěšné.  

Jsme velmi vděční za Vaši spolupráci, pane profesore, 

a doufáme, že budeme moci společně nadále přispívat 

k rozvoji a stabilitě kapverdské společnosti. 
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Přednáška o rodinných  

hodnotách 

Dělá nás šťastnější, když své štěstí sdílíme s rodinou. 

Rodina je kompas, který nás vede. Inspirace,  

abychom vzlétli vysoko, pohodlí a úspěch v každém 

okamžiku našeho života. K oslavě Mezinárodního dne 

rodiny dne 15.5. jsme pozvali pana Joe Gonçalvese, 

aby mluvil s našimi mladými rodinami ve městě  

Santa Cruz a sdílel s nimi rodinné znalosti o rodin-

ných hodnotách. Moc děkujeme všem, kteří se  

účastnili a přispěli k úspěchu události. Zvláštní  

poděkování patří panu Joe Gonçalvesovi za jeho čas, 

úsilí a sdílení.     
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DŮM SNŮ 

PRVNÍ DOKONČENÝ DŮM 

Úspěšné dokončení rekonstrukce domu paní Rosaliny v 

rámci našeho projektu “DŮM SNŮ”. Budeme  

postupovat stejným způsobem s dalšími vybranými  

domy. Byl to den oslav nejen pro rodinu, která má  

nové bydlení, ale pro všechny, kteří přispěli k úspěšné 

realizaci tohoto 

krásného  

projektu.   
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Vzdělávání a certifikace občanské 

výchovy pro udržitelný rozvoj 

Děkujeme našemu profesoru Antoniu Juvelinu Furtado 

Cardosovi za jeho přínos k projektu Vzdělání a občanská 

certifikace pro udržitelný rozvoj nadace Naděje. Profesor 

Juvelino se aktivně účastnil jako učitel v modulu I -  

Rodina, jednom z hlav-

ních modulů celého  

kurzu. Tento modul byl 

úspěšně dokončen.  

Přejeme všem studen-

tům a učitelům úspěch v 

dalších modulech a  

doufáme, že brzy  

oslavíme úspěšné  

dokončení dalších  

vzdělávacích programů.  
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Ponožkoboty SKINNERS pro  

Boa Vistu 

Nabídli jsme Městskému úřadu Boa Vista stovky 

bot pro místní rybářky. Tyto ženy tráví hodiny  

venku na slunci, často bosé, při snaze prodat ryby. 

V den oslav kapverdských žen jsme nabídli několik 

dárečků a pobídek těmto ženám, které nemají 

snadný a život. 
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Mise GSSC na návštěvě  

u Naděje 

Koordinátor nadačního fondu Naděje Cabo Verde,  

profesor António Pinto, přivítal skupiny evropských  

odborníků v sídle  Naděje. Zástupci odborných skupin z 

České republiky, Polska, Itálie, Slovenska a Španělska 

byli velmi spokojeni s naší činností, která v kapverdské  

republice pracuje pro sociální a ekonomický rozvoj  

prostřednictvím solidarity a dobrovolnictví. Skupiny  

odborníků z GSSC byly na misi v Kapverdách, aby  

podpořily projekty kapverdských firem a institucí  

v oblastech obnovitelných zdrojů energie a úpravy vody. 
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Bazar Naděje 

Takto jsme oslavili Mezinárodní den žen v sídle  

nadačního fondu Naděje Cabo Verde s “bazarem 

Naděje” pro všechny rodiny. Velice děkujeme  

dobrovolnickému týmu Naděje za jeho podporu, 

oddanost a organizaci. Tuny oblečení, bot,  

domácích potřeb, hraček a jiných položek byly 

zdarma rozdány rodinám v komunitě Santa Cruz  

a okolí.  
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Naděje zve Graçu Sanches na 

přednášku pro ženy v obci Santa 

Cruz 
 

Aktivistka za genderovou rovnost Graça Sanches se  

zúčastnila otevřeného setkání s ženami ze Santa Cruz 

na střední škole Alfreda da Cruze Silvy dne 13. 3. 

2022, na pozvání Mónicy Sofie, předsedkyně správní 

rady nadačního fondu Naděje Cabo Verde, aby  

diskutovala téma "ŽENA HLAVOU RODINY (Výzvy a  

realita)". Přednáška byla velmi důležitá pro zvýšení  

povědomí žen v procesu osvobození a posílení,  

zejména pro ty, které žijí v zemědělských oblastech. 
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NAŠI ZAMĚSTNANCI JSOU PRO 

NÁS DŮLEŽITÍ - JSME RODINA 

 

Jako formu podpory našich 5 trenérů a 2 dobrovolných  

koordinátorů jsme nabídli každému z nich kompletní 

sestavu stolních počítačů, které budou sloužit jako  

přidaná hodnota výuce občanské výchovy pro trvale 

udržitelný rozvoj společnosti. 
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SKINNERS na Kapverdách 

Opět jsme obdrželi velkou dodávku bot pro děti i  

dospělé, darovaných českou značkou SKINNERS. 

Společnost Skinners Technologies, s.r.o, se sídlem v 

Brně, vyrábí speciální boty v podobě ponožek  

zejména pro horké a horské oblasti. Rozhodli se nás 

podpořit a dodali nám 7 velkých krabic obsahujících 

více než 400 párů bot 

v našem kanceláři. 

Velké díky!   
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Projekt DŮM SNŮ pokračuje... 

"Dům snů" paní Rosaliny v obci São Miguel je 

téměř hotový. Vzpomeňme si, že Rosalina je  

vdova, která žila v polozničeném domě s devíti 

dcerami, jedním synem a vnučkou. Rodina nemá 

žádný pravidelný příjem a závisí na podpoře místní 

samosprávy, aby uživila rodinu. Žijí s méně než 45 

eury měsíčně již několik let... Již brzy bude  

uskutečněna předávka rekonstruovaného domu  

paní Rosalině. 
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UZNÁNÍ ZA NAŠI PRÁCI 

PODĚKOVÁNÍ Z MINISTERSTVA ZDRAVOTNICTVÍ 

V minulém roce jsme na Kapverdy dopravili více než 16 tun  

charitativní pomoci. Dary systematicky rozdělujeme a dnes jsme  

dostali oficiální poděkování od Ministerstva zdravotnictví Kapverdské 

republiky za náš dar v podobně výživových doplňků a dezinfekce.  

Balení s vitamínem C a zinkem jsme obdrželi od společnosti MOVit 

Energy, dezinfekci pak od pana Michala Čmakala..   
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Naděje vychovává a učí 

ZODPOVĚDNÉ RODIČOVSTVÍ, BEZPOCHYBY JEDEN Z  

NAŠICH HLAVNÍCH PROJEKTŮ - A TO S ÚSPĚCHEM 

Jedním z velkých problémů Kapverd jsou nedostatečná 

odpovědnost a vzdělání a nedostatečné ocenění a  

uvědomění si role rodičů a rodiny ve společnosti. Rodina 

je základ a výchova přenosem znalostí a moudrosti.  

Bohužel mnoho mladých mužů opouští své rodiny a  

odmítají se podílet na výchově svých vlastních dětí, což 

vede k řadě ekonomických a sociálních problémů.  
 

V nadaci Naděje Cabo Verde se snažíme přistupovat k 

těmto problémům komplexně a zaměřovat se na jejich 

řešení. Proto organizujeme první "Vzdělávací kurz a  

občanský certifikát pro udržitelný rozvoj", který bude mít 

2 úrovně. Kurz vyučuje profesor António Pinto v  

prostorách naší nadace v Pedra Badejo a jeho hlavním 

cílem je naučit mladé lidi a rodiče, jak správně pečovat o 

své děti a být zodpovědnější vůči své rodině. Kurz je 

součástí našeho projektu "Naděje vzdělává", v rámci  

kterého spolupracujeme 

s uznávanými místními a  

zahraničními odborníky 

z různých oblastí.   
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Týden světla - Naděje 

Nadační fond Naděje Cabo Verde, zastoupený  

koordinátorem, Dr. Antoniem Pintem, podpořil paní 

Maguidu, která obdržela finanční příspěvek na  

fyzioterapii svého syna. Přejeme synovi paní Maguidy 

mnoho síly a zdraví. Také jsme poskytli podporu  

koordinátorovi házené z Santa Cruz, profesoru  

Antóniovi  

Batistovi, aby mohl registrovat své studenty do  

regionální házenkářské soutěže. Nadační fond Naděje 

Cabo Verde se snaží udělat co nejvíc pro lepší  

budoucnost obyvatel Kapverdských ostrovů. Přestože 

jsou to malá gesta, mají velký dopad na životy lidí, 

kteří potřebují světlo a pomocnou ruku, aby mohli jít 

dál. 
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Mladé talenty fotbalu potřebují 
více příležitostí 
Nadační fond Naděje Cabo Verde využije všechny  

příležitosti, které mají potenciál zlepšit život obyvatel 

Kapverd, aby je uváděl do praxe. Ve spolupráci s  

neuvěřitelnou paní Dr. Ditou Schautovou, honorární 

konzulkou Pobřeží slono-

viny v České republice, 

jsme podepsali protokol s 

mužskou fotbalovou  

školou v Pobřeží slonoviny 

a v České republice. Škola 

bude zdarma a studenti 

obdrží všechny potřebné 

stipendia a pobídky pro 

studium v Pobřeží slonovi-

ny. Projekt začne koncem 

roku 2023.  
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Více vitamínů pro Kapverďany - 

podpora zdraví 

Zaslali jsme další dávku vitamínů, minerálů  

a potravinových doplňků pro posílení imunity a zdraví 

lidí na Kapverdách. Děkujeme společnosti MOVit 

Energy, našemu partnerovi za darování tisíců vitami-

nů, které byly distribuovány na Kapverdách.  
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Další počítače... 

Tentokrát pro střední školu Alfredo da Cruz Silva. 

Naši učitelé, studenti a nová počítačová učebna s 

plnohodnotnými stolními počítači byli obohaceni. 

Připomeňme si, že Naděje již nabídla více než 200 

počítačů.  
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Další charitativní mise 

Trás os Montes, Achada Bel Bel, São Miguel 

Zpětná vazba lidí na místě je pro efektivitu a úspěch 

činnosti nadace velmi důležitá. Navštívili jsme děti i 

rodiče, abychom se podělili o zkušenosti a zjistili vliv, 

který činnost Naděje CV má na jejich každodenní  

životy. Mnoho rodičů bylo například velmi spokojeno 

s školním autobusem, s projektem Casa dos Sonhos 

a s individuálními projekty, které jsme realizovali, ale 

o kterých jsme se nerozšiřovali, abychom ochránili 

identitu rodin, které často pociťují ostych ze své  

sociální a ekonomické situace. 
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Oficiální otevření nového sídla 

Naděje v Santiagu 

Dne 4. listopadu 2021 jsme za přítomnosti pana  

starosty Městského úřadu Santa Cruz a paní Filomeny 

Gonçalves, tehdejší ministryně předsednictví vlády a 

parlamentních záležitostí, slavnostně otevřeli nové 

sídlo naší nadace na Kapverdách. Silně věříme, že 

otevření nové pobočky efektivně zvýšilo účinnost naší 

práce na Kapverdách, ačkoliv jsme čelili mnoha  

obtížím s instalací, regulací, platbou dalších  

zaměstnanců a údržbou. Přesto jsme pokračovali 

vpřed a každý den děláme zázraky v životech těch, 

kdo potřebují a chtějí pomoc.   
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Jeden úsměv,  

mnoho nahromaděných radostí 

Naděje navštívila děti v mateřských školách v Praia a 

São Miguel - Flamengos, Porto a Ponta Verde.   
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DŮM SNŮ pokračuje 

Nadace Naděje darovala celkem 1000 roušek, 200 

litrů gelového alkoholu a 50 digitálních teploměrů 

různým místním institucím a organizacím v São  

Vicente a v Praia, s cílem pomoci bojovat proti  

pandemii COVID-19 na Kapverdských ostrovech. 
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Sanitka konečně dorazila do 

Ribeira Brava de São Nicolau 

V rámci našeho projektu AMBULÂNCIA / SANITKA se 

Naději podařilo pořídit sanitní vůz, provést potřebné 

opravy a nainstalovat vybavení a nakonec darovat 

městské části Ribeira Brava. Sanitka byla dopravena 

přes Portugalsko a následně na Kapverdy. Byl to  

velmi složitý proces, ale výsledek stál za to. Nadace 

musela investovat více než 55 tisíc eur, aby tento 

projekt úspěšně dokončila. 
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Naděje pro děti v Assomadě 

 

V rámci naší mise jsme navštívili děti, abychom jim 

nabídli dárky a podpořili je v rozvoji dovedností a 

kreativity.  

Strávili jsme velmi příjemné odpoledne v přítom-

nosti mnoha šťastných dětí, které dostaly dárečky 

od naší nadace. "Úsměv je důležitý." 
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Naděje proti Covid-19 

iž dlouho podporujeme zdravotnictví na Kapverdách. 

Na začátku pandemie jsme Kapverdám darovali plicní 

ventilátor, roušky, rukavice a další lékařské vybave-

ní. A stále pomáháme... Darovali jsme dezinfekční 

prostředky, vitamíny, ozonizér a další lékařské  

materiály poliklinice v Santa Cruz (zdravotnickému 

oddělení v Santa Cruz, Kapverdské ambasádě v  

Lisabonu, ministerstvům zdravotnictví, financí,  

zahraničních věcí atd.). Věříme, že tyto dary byly  

vítanou pomocí.   
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Naděje v kapverdském sportu -  

další projekt 

Navštívili jsme turnaj ženského fotbalu v Calheta São 

Miguel. Cílem turnaje je podpořit větší zapojení žen do 

sportu a získat tak větší důvěryhodnost obecně v  

oblasti ženského  

fotbalu. Děkujeme  

Radě pro ženský sport v 

Calheta São Miguel a 

panu Correiovi za  

přístup a prostor.  

Symbolickým uznáním 

jsme ocenili vítězky  

turnaje, abychom  

podpořili motivaci k  

větší angažovanosti v 

tomto krásném sportu.  
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DŮM SNŮ  

návševy rodin  

NADĚJE JE NA KAPVERDÁCH 

Zakladatelka Naděje navštívila 18 vybraných  

kandidátů v rámci našeho projektu "Dům snů" na  

ostrově Sal. Jednou z kandidátek je také rodina z 

malé vesnice jménem Terra Boa na ostrově Sal.  

 

Matka, téměř 40 let, pečuje sama o osm dětí, je  

samoživitelkou a hlavou rodiny. Rodina žije v  

extrémní chudobě a dům je v troskách. Vynakládáme 

obrovské úsilí, abychom pomohli všem těmto  

rodinám.  
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Kateřina Haring podpořila  

Naději dary pro pojekt  

Casa dos Sonhos 

Byli jsme poctěni návštěvou úspěšné podnikatelky 

a prezidentky ČMAPM (Asociace podnikavých žen 

České republiky), inženýrky Kateřiny Haring, v  

našich prostorách. Nedávno paní Haring darovala 

domácí vybavení v hodnotě 1.609.000 Kč, které 

bude sloužit k podpoře projektu "Dům snů".  

Vybavení zahrnuje ledničky, ventilátory, židle,  

elektroniku, elektrospotřebiče, plachty, stoly, dveře 

a mnoho dalšího. Tyto materiály budou použity  

mimo jiné v rámci realizace projektu "Dům snů", 

jehož cílem je  

pomáhat chudým  

rodinám na Kapver-

dách získat důstojné 

bydlení. Oceňujeme 

nesmírně dar a  

věříme, že přinese  

radost a pomůže 

mnoha lidem.  

Kateřino,  

moc děkujeme!!!  
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Naděje vzdělává 

Naše přítelkyně Nicola Popovská je odpovědná za zajíma-

vý projekt s názvem ARTMY, který má za cíl uspořádat 

výstavu afrického umění v Praze. Spojili jsme své síly a 

kontaktovali nejlepší africké umělce, a na konci roku 

2023 budeme 

mít výstavu 

kapverdského 

umění v Praze. 

Je pro nás ctí, 

že Nicola a její 

tým se podílejí 

na tomto pro-

jektu. Vzdělání 

je potřebné ve 

všech oblas-

tech a umění 

není výjimkou. 

Už jsme poslali 

několik umě-

leckých knih na 

Kapverye a  

brzy sama Ni-

cola představí 

základy umění 

kapverdským 

obyvatelům, 

aby je inspiro-

vala, aby ještě 

více sázeli na 

umění.   
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Další nový projekt 

NADĚJE VZDĚLÁVÁ 

Včera jsme měli tu čest přivítat Romanu Kurucovou a 

její rodinu. Paní Romana je viceprezidentkou Asociace 

česko-moravských podnikavých žen v České republi-

ce. Spolu se svým manželem spravuje rodinnou firmu 

"Farma Kněžství", specializovanou na výrobu potravin 

vysoké kvality, kombinující strategie péče o půdu s 

vynikajícími výsledky pro zemědělství. Nedostatek 

kvalitního zemědělského vzdělání v kombinaci se  

suchem znemožňuje efektivní pěstování plodin pro 

kapverdské zemědělce. Většina potravin musí být  

dovážena. Paní  

Romana a její 

manžel se rozhodli 

sdílet své dlouho-

leté zkušenosti a 

navštívili Kapverd-

ské ostrovy, kde 

poskytli důležité 

lekce a informace 

ženám o tom, jak 

lépe využívat a 

těžit z půdy -  

projekt "Naděje 

vzdělává". 

67 / 126 



68 / 126 



Vitamíny pro děti 

Děkujeme společnosti MOVit Energy za pomoc  

dětem z Kapského Verde. Společnost věnovala více 

než 1000 balení vitaminů a doplňků stravy pro 

zlepšení imunity dětí na Kapverdách.   
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ZAČÁTEK PROJEKTU (SANITKA) 

V mnoha částech Kapverdských ostrovů jsou kvalitní  

zdravotní služby komplikované, téměř nemožné.  

Řada obcí na Kapverdách se potýká s vážnými  

problémy kvůli nedostatku sanitních vozů pro  

přepravu pacientů. Z tohoto důvodu pracuje Naděje 

CV na hledání zdrojů pro koupi sanitních vozů, aby 

podpořila Kapverdský stát v boji za zdraví. Proto 

jsme se rozhodli spustit nový projekt "SANITKA".  

Cílem projektu je shromáždit dostatečné finanční 

prostředky na nákup 3 sanitních vozů pro Kapverdy. 

Sanitní vozy budou darovány třem vybraným obcím - 

Santa Cruz, Boa Vista a São  

Nicolau. Boa Vista a São  

Nicolau zatím nemají žádné  

sanitní vozy. Obec Santa Cruz 

měla pouze jeden provozu-

schopný sanitní vůz. Avšak 

stav tohoto sanitního vozu  

nevyhovoval plně požadavkům 

na zdravotní standardy (viz 

foto). Dosud se nám podařilo 

zakoupit nový sanitní vůz  

vybavený vysokokapacitními 

přístroji vysoké kvality, který 

byl věnován z 100 % obci 

Ribeira Brava na ostrově São 

Nicolau. 
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NOVÝ PROJEKT – DŮM SNŮ  

V důsledku rostoucí chudoby a v mnoha případech  

nedostatku plánů na rozvoj měst se na Kapverdách 

objevil mimořádný problém s bydlením, který  

vyžaduje naléhavou pozornost. Kapverdské rodiny 

žijí v katastrofálních a často nebezpečných  

podmínkách. Mluvíme o domech s padajícími stropy 

nebo o domech bez střechy, někdy i o více než 10 

dětech, které spí ve stejné místnosti na zemi...  

 

Rozhodli jsme se pomoci nejzranitelnějším, kteří se  

nacházejí ve výše uvedené situaci. Naším cílem je 

do konce roku 2025 zrekonstruovat domy pro  

minimálně 100 kapverdských rodin a pomoci těmto 

rodinám získat důstojné bydlení. Pomoc bude  

distribuována po celých Kapverdách, to znamená, 

že budeme působit v 22 obcích země s hlavním  

zaměřením na sociálně a ekonomicky vyloučené 

osoby.   
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Počítače pro školy –  
úspěšně realizováno 
VÍCE NEŽ 200 POČÍTAČŮ PRO KAPVERDY 

Uskutečnili jsme velkou akci a poslali více než dvě 

stě počítačů do škol na Kapverdách. Jednou z těchto 

škol byla základní škola Adelino da Veiga v komplexu 

vzdělávání São Miguel. Žáci si konečně budou moci 

dopřát výuku informatiky a rozvíjet své počítačové 

schopnosti. 
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České děti podporují  

kapverdské děti! 
 

Děti ze třídy 4.C základní školy Glowackého v Praze 

pod vedením třídní učitelky Mgr. Lenky Komárové a 

Lucie Silvy zorganizovaly sbírku hraček a dětského 

oblečení k odeslání do Kapverd. Všechny děti se  

zapojily. Byl to úspěch a darované věci byly  

poslány rodinám z různých oblastí ostrova Santiago!  

 

 

 

2020 
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Další významnou finanční podpora, 

která pomáhá s údržbou a s platy 

zaměstnanců nadace 

Obdrželi jsme finanční podporu ve výši 160.000 CZK od  

MUDr. Aleše Urbana pro projekt #darujradostdetem. Díky 

této finanční podpoře můžeme pokrýt lodní dopravu  

a zaplatit mzdy zaměstnancům po několik měsíců.  
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Naděje pokračuje v boji proti  

COVID-19 

Na Česko-kapverdské obchodní komoře se konala  

ceremonie předání 10 ozonizérů, které ničí viry  

a zabrání šíření SARS-COV-2. Přístroje byly darovány 

společností TnG-Air CZ s.r.o, se kterou spolupracuje-

me na dlouhodobých projektech. Jedním z nich je  

výroba a distribuce kondenzátorů, které produkují až 

140 litrů vody denně bez dalších nákladů a mohou 

pomáhat Kapverdám v boji proti suchu a nedostatku 

pitné vody.  
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Dětské ponožkoboty  -  

Skinners  

Náš přítel Jaromír Smetana daroval dětem na  

Kapverdách ponožkyboty. Jsou velmi pohodlné a 

kvalitní. Ponožkoboty jsou skvělé zejména pro děti, 

které jdou bosi několik kilometrů do školy. Velmi si 

vážíme tohoto druhu podpory. Děkujeme.   
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Dobročinnost a pomoc druhým 

stojí za to, je to pozitivní změna! 

Dostali jsme krásný dárek od naší malé Evy. Je to veselá,  

laskavá a inteligentní dívka, a je šťastná, že může chodit 

do školy, a rozhodla se vyjádřit své poděkování prostřed-

nictvím kresby. V její tvorbě můžete vidět nejen školu, 

ale také autobusy, které jsme poskytli Kapverdám. Díky 

naší neúnavné zakladatelce, inženýrce Mónice Sofii  

Duarte a jejím partnerům v České republice, Eva viděla 

autobus poprvé v životě, jak převáží děti do školy v obci 

Santa Cruz. Naší krásné dívce přejeme hodně zdraví,  

radosti, aby vždy rostla šťastná, inteligentní a plná  

světla. 
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Školní potřeby a uniformy pro  

studenty ze znevýhodněných 

rodin na Kapverdách 

  

Během krize způsobené koronavirem jsme podporo-

vali několik studentů a žáků na Kapverdách, čímž 

jsme ulevili rozpočtu rodin s nízkými příjmy. Koupili 

jsme pro jejich děti školní potřeby a uniformy. V  

nadačním Naději Cabo Verde věříme, že vzdělání  

otevírá dveře ke lepší budoucnosti, a proto se vždy 

snažíme nejprve sázet na vzdělání.   
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Pořádáme sbírku  

dary na Vánoce, v projektu 

#darujradostdetem 

  

V Praze, Brně a dalších českých městech jsme  

organizovali sbírku darů a dárků pro děti. Obdrželi 

jsme několik dárků z naší sesterské země, Sloven-

ské republiky. Děkujeme! Naše dobrovolnice se 

opravdu hodně snažily, aby jsme mohli úspěšně  

realizovat tento projekt, který měl velký dopad.  

Podařilo se nám odeslat na Kapverdské ostrovy  

3 nákladní kontejnery plné darů všeho druhu, které 

pomohly tisícům rodin. 
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Doručení dalších darů městu  

Achada Bel Bel 

  

Děti z Achada Bel-Bel vždy s radostí a úsměvy  

přijímají návštěvy zakladatelky nadačního fondu  

Naděje CV. Vzdělávací materiály, hračky, oblečení a 

obuv, sladkosti, čokoládu, školní pomůcky a setkání 

jsou vždy součástí našeho programu, když navštíví-

me lokalitu Achada Bel-Bel.  

Téhož dne bylo dodáno do Colmeia desítky sáčků s 

láhvemi, dudlíky a dalšími každodenními potřebami 

pro matky dětí v Colmeia. Dodání proběhlo za  

přítomnosti koordinátorky kanceláře podpory, první 

dámy.  
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Byli jsme v Tarrafalu na Santiagu 
 

Příjemné setkání s prezidentem Městského úřadu,  

Dr. José Soaresem, a odpovědnou osobou pro sociální 

oblast, paní Evou. Byla jsem velmi spokojená s práci v 

sociální oblasti v obci, zejména s Centrem péče o děti, 

kde přijímají děti s osobními potřebami. Také se  

sociálním obchodem v obci, velmi dobře organizovaným 

pro lidi s finančními omezeními, kde si mohou za velmi 

nízké ceny nebo dokonce zdarma pořídit základní  

potřeby, oblečení, obuv, potraviny, hygienické produkty 

a další. 

Zjistila jsem, že autobus, který jsme darovali minulý  

měsíc, je v velmi dobrém stavu. Vyjadřuji své poděková-

ní prezidentovi městské rady a jeho týmu za  

práci, kterou odvádějí ve prospěch  

rozoje Tarrafalu de Santiago.  

 Mónica Sofia 
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Další dary vybavení pro boj  

s Covid-19 

Přestože je Evropa doslova dušena dopady infekce viru 

SARS-CoV-2, stále myslíme na lidi na Kapverdách a 

rozhodli jsme se poslat více zásilek, které potěší ty 

nejpotřebnější. Moc děkujeme všem, kteří se na tomto 

projektu podíleli, především lidem z České republiky.  
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Další charitativní akce na  

Kapverdách 

Společně s Městskou radou Santa Cruz jsme zřídili  

centra pro mládež v Serelhu e Covão Sanches.  

Současná společnost je terčem inovací globálních  

technologií, což vyžaduje organizační a kulturní změny. 

Tato společnost, nazývaná informační společnost, má 

problémy s integrací informačních a komunikačních 

technologií (ICT).  

Sociální vyloučení je rozhodujícím faktorem, který  

zvyšuje technologickou nerovnost a omezuje přístup  

k poznání, což vede k digitálnímu vyloučení. Tento fakt 

brání většině lidí v účasti a prospěchu z nových  

informačních technologií.  

Proto nadace 

Naděje 

(Esperança de 

Cabo Verde) a 

inženýrka Móni-

ca Sofia Duarte, 

která již založila 

centra pro mlá-

dež v různých 

částech země, 

včetně Achada 

Ponta, Rebelo, 

Porto Madeira, 

Monte Negro, Librão a Achada Bel Bel, se rozhodla  

sázet také na lokalitu Serelhu a Covão Sanches.  

V každém centru pro mládež byla již nainstalována  

televize s kabelovým připojením, Wi-Fi a počítače. 
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Naděje proti COVID-19 

  

Dnes jsme obdrželi krásný a užitečný dárek od jednoho 

z našich členů Česko-Keňské obchodní komory. Jedná 

se o ozonátor, který pomáhá zabránit šíření koronaviru. 

Přístroj lze připojit do zásuvky v místnosti nebo v autě a 

umožňuje čistit ovzduší v daném prostoru. Děkujeme 

TnG - Air.CZ, s.r.o! Takovýchto přístrojů bylo posláno 

více než 20 do Kapverd, darovány hasičům v Prai, civilní 

ochraně, zdravotnickým úřadům, veřejným prostran-

stvím, Městské radě Santa Catarina, Škole prevence a 

ochrany silničního provozu atd.  
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Naděje Cabo Verde dodává  

autobusy na Kapverdy! 

Nadace Naděje Cabo Verde zajišťuje autobusy 

pro školní dopravu do měst Santa Cruz  

a Tarrafal. 

Obec Santa Cruz přijala 2 autobusy od Naděje, které 

posílí stávající flotilu školních autobusů. První dáma 

Kapverdské republiky, paní Lígia Fonseca, která 

kampaň podporovala od první ho okamžiku a dále 

malíř Helder Cardoso a hudebníci Romeo di Lurdis a 

Lemea se také účastnili předání autobusů.   
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Naděje proti COVID-19  

  

Do dnešního data jsme získali 245 lahví dezinfekčního 

gelu, které jsou připraveny k odeslání na Kapverdské 

ostrovy, do nemocnice na Boa Vista, kde jsou pacienti 

s onemocněním Covid-19. 

Společnost Sophia Bohemia nám poslala desítky  

roušek k ochraně obyvatel ostrova Boa Vista. Také 

jsme získali obličejové štíty a další vybavení v  

hodnotě více než 150 tisíc EUR, které bylo odesláno 

na Kapverdské ostrovy pro boj proti Covid-19.  
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Seznámení s dětmi ze Santa Cruz 

 

Zakladatelka je také kmotrou projektu, který se zabývá 

komunitou dětí pocházejících z rodin s různými sociálními  

problémy. Děti, které se navzdory obtížím snaží vést  

pozitivní život a jsou motivovány k účasti na různých  

kulturních a společenských akcích. Používají tanec a  

kulturu Kapverd, jako je batuque/batuku, jako úlevu  

a útočiště od obtíží.  

Byla to čest strávit celé odpoledne s těmito dětmi. Díky 

tomu jsem je mohla lépe poznat a hlouběji porozumět  

tomu, jak pomoci, blíže pochopit jejich strasti a pohled na 

život. S touto návštěvou jsem zjistila, jak jim mohu lépe 

pomoci najít štěstí a radost ve svých životech.  
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Akce s trenéry sportovních týmů 

na Kapverdách  

 

Místní trenéři týmů školního fotbalu jsou pro nadaci 

velmi důležití, protože podpora sportu je jedním z 

hlavních cílů naší nadace. Dozvěděli jsme se, že  

používají míče vyrobené z ponožek, což příliš  

nepomáhá efektivnímu tréninku, ale nyní s novými  

míči a novým vybavením, které nadace poskytla, se 

věci změní k lepšímu. Nevíte, jak vděční a šťastní byli. 

Pokud tedy někdo chce darovat fotbalové nebo  

házenkářské míče, jsou zde velmi vítány.  

Velmi děkujeme.    
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Benefiční akce v obci Calheta 

 

Další návštěva školy a rozdávání dárků a školních  

pomůcek. 
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Benefiční akce na ostrově  

Boa Vista 
 

Naděje byla na ostrově Boa Vista 31. ledna 2020 se 

150 kg zavazadel plných potřeb pro místní děti,  

rodiny a školy.  

Je důležité zmínit, že by nebylo možné tuto  

charitativní akci uskutečnit bez pomoci nadačního 

fondu EximHelps, která mi poskytla veškerou  

potřebnou podporu pro přepravu tolika dárků. Za to 

velmi děkujeme. Fotografie samy vypovídají o tom, 

jak byla pomoc přijata  
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Více počítačů pro kapverdské  

studenty  

  

Tak začínáme rok s dalšími 30 počítači pro školy,  

obce nebo  nejlepším studentům školního roku 

2019/2020.   
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Vánoční setkání partnerů  

nadace Naděje Cabo Verde 

 

Sešli se přátelé a spolupracovníci nadačního fondu 

Naděje Cabo Verde, včetně českých celebrit umění a 

podnikání. Během akce proběhla módní přehlídka.    
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Vánoční setkání partnerů 

Naděje Cabo Verde 

 

V Le Palais Art bylo uspořádáno první oficiální vánoční  

setkání s partnery. Byla to oslava konce dlouhé a náročné  

cesty k získání 3 autobusů pro usnadnění dopravy dětí do  

školy. Jedním z nejvýznamnějších příspěvků byla částka 

600.000 korun, kterou věnovala společnost Gema. Bez 

tohoto příspěvku by náš projekt nebyl tak úspěšný.  

Peníze byly použity na zaplacení přepravní společnosti pro 

3 autobusy na Kpverdy přes Francii a Portugalsko. Jsme 

vděční a hrdí, že jsme tohoto cíle dosáhli. Byla to velmi 

dlouhá bitva. Ráda bych poslala zprávu dětem a mladým 

lidem na Kapverdských ostrovech, že nejsou sami, a že 

jejich osud není ostatním lidem lhostejný. Díky štědrým  

a solidárním sponzorům má jejich život šanci na změnu k 

lepšímu. 
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Módní přehlídka Beaty Rajské 

Další dary pro Kapverdy 

 

V centru kultury ve Vratislavicích v Liberci byl 

uspořádán kouzelný večer pro nadaci Naděje Cabo 

Verde. Slavná módní návrhářka paní Beata spolu s 

předsedou městského úřadu Vratislavice nad Nisou 

darovali nadaci 15.000 Kč s cílem pomoci  

kapverdským dětem s přístupem ke vzdělání.  

Firma Preciosa také přispěla nádherným  

náramkem, který byl vydražen za 5.000 korun pro 

nadaci. Dále děkujeme úžasné a zručné slečně Miss 

České republiky Dianě Kobzanové, která motivova-

la publikum a během akce se podařilo vybrat  

dalších 17.700 Kč. Podpora, která byla vybrána, 

byla uložena na transparentní účet nadace s číslem 

5592552329/0800 a bude použita k pomoci těm, 

kdo to na Kapverdách nejvíce potřebují.  

Nemohu najít slova, která by vyjádřila mou  

vděčnost za tak úžasné lidi. Přeji všem, kteří nás 

podpořili, hodně zdraví, a aby i nadále zůstali  

skvělými lidmi, jako jsou dnes.  

           Mónica Sofie.  
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Sbírka darů a materiální podpory 

pro děti z Kapverd pokračuje  

 

Mnoho úžasných žen nabídlo mnoho krásných a  

užitečných věcí, které byly poslány lidem a dětem  

na Kapverdách jako dary, které udělaly lidi velmi  

šťastnými.  
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Více darů pro kapverdské děti 

 

Naděje Cabo Verde navštívila Masarykovu nemocnici  

s cílem zajistit pomoc pro nejvíce znevýhodněné děti 

na Kapverdách.  
 

Naše milá sestra Dana nám poskytla mnoho věcí, 

které byly odeslány dětem a lidem na Kapverdách,  

v rámci dodávky autobusů. Dana Sokolová je úžasná. 

Přijímali jsme pomoc a dary v podobě oblečení, bot, 

školních potřeb a dalšího.  

2019 
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Výdej vydražených předmětů 

Neformální setkání dne 27.05.2019 v 17:00 hodin v 

hotelu Le Palais Art Hotel Prague pro předání všech 

položek vydražených na aukci Naděje Cabo Verde.   
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DOBROČINNÝ GALAVEČER  

NADĚJE CABO VERDE - souhrn 
 

Na akci jsme dokázali vybrat zhruba 252.000 CZK, které 

byly vloženy na náš transparentní účet. Spolu s dalšími  

formami podpory a angažovaností, vycházejícími z úspěchu 

galavečeru jsme získali 1,5 milionu korun, které jsme 

potřebovali na autobusy.    
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DOBROČINNÝ GALAVEČER  

NADĚJE CABO VERDE  
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Více center mládeže 
 

Díky Naději Cabo Verde má Achada Bel Bel vybavené 

mládežnické centrum s IT technologiemi, televizí  

a internetem. Mladí lidé pracují na počítačích, sledují 

zprávy a každý víkend se učí angličtinu. Všichni si  

velmi cení toho, že nyní mají rychlejší přístup  

k informacím, mohou se učit nové věci a lépe se  

připravit na život. 
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Další významný partner  

galavečeru Naděje Cabo Verde  

  

Dallmayr Kaffee se zúčastnilo galavečeru Naděje Cabo 

Verde na Žofíně dne 15.5.2019. Tato firma zastupuje 

slavné značky kávy a nabízí prvotřídní produkty a služby 

po celé zemi. Dallmayr Kaffee nabízelo zdarma kávu a 

čaj hostům akce, a darovalo také kávu v hodnotě  

30.000 CZK. 
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Získali jsme dalšího důležitého  

partnera 

  

Děkujeme Le Palais Art Hotel Prague za podporu 

projektu nadačního fondu Naděje Cabo Verde.  

Velmi to oceňujeme. Le Palais Art Hotel Prague, 

nacházející se v budově postavené v roce 1841, je 

jedním z architektonických klenotů Belle Époque 

stylu. Sádrové ozdoby a nádherné nástěnné malby 

vytvářejí nezapomenutelný dojem. Kouzelná  

atmosféra pokojů a apartmánů překvapuje  

noblesním stylem a historickou elegancí. Le Palais 

Art Hotel Prague hostil naše hosty, včetně první 

dámy Cabo Verde a pana starosty obce Santa Cruz. 
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Kate Matl byla zpěvačkou večera 

na galavečeru Naděje Cabo Verde 

  

Kate Matl je česká zpěvačka, která vystupuje především v  

zahraničí. Vystupovala již na mezinárodních show jako je 

například turné BMW Formule 1 v Evropě a Asii, turné  

Peirre-Lang Asia a show GQ v Evropě. Ve Švýcarsku  

nahrála a vydala singl "In the club on the Floor" s DJ  

Tanja La Croix. V Německu spolupracovala s celosvětově 

známým hudebníkem DJ Bobo, s nímž vystupuje na jeho 

turné po Evropě a Jižní Americe, a stala se jeho hlavní 

zpěvačkou. Turné CIRCUS - MYSTORIAL - KALEIDOLUNA 

probíhalo na místech jako MERCEDES-BENZ arena, TUI 

arena, O2 arena, OVB arena, O2 Berlin arena s 60 tisíci 

diváky, OLYMPIAHALLE, PORSCHE arena, LANXESS  

arena a Postfinanz arena Zurich.  

Kate Matl nezapomíná na Českou republiku, když v době 

svých studií vydala kompilaci na CD "Co láska si žádá" s 

Věrou Špinarovou a dalšími vedoucími českými zpěvačka-

mi. Moc děkujeme Kate Matl. Bylo to skvělé vystoupení a 

byla jsi úžasná.  
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Pan Carlos Silva předseda  

městské rady Santa Cruz byl 

přítomen na galavečeru 

 

PREZIDENT MĚSTSKÉ KOMORY SANTA CRUZ 

Pan Carlos Silva je předseda obce Santa Cruz a již  

více než rok spolupracuje s nadačním fondem Naděje 

Cabo Verde a Mónicou Sofií. Pan Silva je velmi  

důležitou osobností pro obec Santa Cruz a věnuje se s 

maximálním úsilím rozvoji své obce. Prezident Silva 

se zúčastnil gala večeře Nadace Naděje Cabo Verde, 

potvrzujíc svůj zájem a závazek vůči aktivitám  

a projektům  

nadace.    
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Také Martin Odvárka pomáhal  

Naději Cabo Verde 

  

Získali jsme dalšího spolupracovníka, Martina Odvárku, 

který již více než 10 let nejen vedl svoji značku Odvarka 

Bijoux, ale také navrhoval své vlastní šperky a komplet-

ní kolekce. Je obtížné odhadnout, zda horská krajina  

severních Čech, nestabilní klima nebo pouze běžné  

a neobvyklé životy lidí kolem něj jsou jeho největším 

zdrojem inspirace při tvorbě. 

Nicméně je fakt, že jeho práce a vnímání aktuálních 

trendů v oblasti šperků přináší ovoce nejen ve formě 

unikátních kousků bižuterie. Martinovy projekty se již 

několikrát objevily v selekci trendů Elizabeth Leriche, 

hlavní designérky na mezinárodním veletrhu Bijorhca v 

Paříži. Děkujeme moc.  
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Nanoprogress podpořil Naději 

Cabo Verde 

   

NANOPROGRESS, z.s.  

Získali jsme dalšího oficiálního sponzora pro náš  

projekt nákupu autobusů, které přepraví chudé  

kapverdské děti do škol, umožní jim přístup k  

lepšímu vzdělání a lepší budoucnosti.  

Nanoprogress je organizace sdružující přední zástup-

ce firem a výzkumných institucí nanotechnologického 

sektoru v České republice. Díky dlouhodobé podpoře 

kooperativního výzkumu se Česká republika stala 

lídrem v této oblasti a vznikly unikátní technologické 

zařízení a řada vynálezů, patentů a nových výrobků. 

Inovativní projekty vyvíjené touto organizací se  

zaměřují především na čištění vody, vzduchu,  

ochranu zdraví a zlepšení kvality lidského života.  

Kromě toho Nanoprogress podporuje vstup malých a 

středních podniků na trhy mimo Evropu a drží  

nejvyšší evropskou medaili výjimečnosti clusterů, 

čímž se stala součástí pěti procent nejúspěšnějších 

clusterových organizací v Evropě. 
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Jiřina Matoušová na Galavečeru  

nadace Naděje Cape Verde 
 

JIŘINA MATOUŠOVÁ  

Designérka značky luxusního spodního prádla,  

kalhotek a podprsenek Werso podpořila nadační fond  

Naděje Cabo Verde. Získala ocenění Top Czech  

Quality a byla také nominována na Top Europe  Quality. 

Werso patří mezi nejlepší značky spodního prádla, hlavně 

díky jedinečnosti a eleganci každého modelu a jeho  

pohodlného nošení.  
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Edita také zazpívala  

na akci Naděje 

  

EDITA RANDOVÁ 

je jedna z hlavních českých mezzosopranistek.  

Studovala zpěv u Milady Musilové a Marty Boháčové. 

Má okouzlující hlas podpořený dokonalou pěveckou 

technikou. Začala svou kariéru zpěvačky v Karlínském 

hudebním divadle a Státní opeře Praha. Jako součást 

své koncertní činnosti vystupovala v Barceloně,  

Londýně, Miláně, Paříži, Sydney, Ciudad de México, 

Chicagu a mnoha dalších městech. Také zpívala v  

Carnegie Hall v New Yorku a na mezinárodních festi-

valech ve Španělsku, Itálii, Francii, Norsku a Mexiku.  

 

Edita je držitelkou Evropské ceny Gustava Mahlera za 

její mimořádný přínos v oblasti hudby. Spolupracuje s 

českými a zahraničními symfonickými a komorními  

orchestry pod taktovkou významných českých a  

mezinárodních dirigentů. Její 

nejvýznamnější nahrávky  

zahrnují CD s písněmi Antoní-

na Dvořáka.  
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Salon Delta se také rozhodl  

pomoci a zúčastnit se  

slavnostního večera 

Zajištění umělců, dobrovolníků a sponzorů pro  

charitativní galavečer Naděje Kapverd.  

S nesmírnou radostí oznamujeme, že největší salon  

svatebních a společenských šatů Salon Delta se také  

zúčastnil našeho charitativního galavečera s názvem  

Naděje Cabo Verde, který se uskutečnil 15. května 2019 

v Praze v Paláci Žofín.  

Majitelka salonu Petra se s Mónicou Sofií zná již mnoho 

let a je Mónice v mnohém inspirací. Kromě toho, že je 

vynikající profesionálka, je to neuvěřitelná žena s  

velkým srdcem a pomáhá, kdykoli může.  

Petra již několik let podporuje děti z dětských domovů 

prostřednictvím svých charitativních projektů "Móda a 

Hvězda" a pomáhá jim, aby měly v budoucnu lepší život 

a více příležitostí. Díky ní jsme na Kapverdy poslali více 

než 200 počítačů a vybavili jsme jimi řadu škol a center 

pro mládež.  
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Zúčastnili jsme se Zámeckého 

plesu, abychom získali podporu 

pro galavečer Naděje  

IX. ZÁMECKÝ PLES podporuje Naději Cabo Verde   

 

Nadační fond Naděje Cabo Verde také účinkuje díky 

Mónice Sofii na IX. Zámeckém plese v Teplicích na  

severu České republiky, který organizují Jiří Moravec - 

Atelier Moravec a společnost Mostecká montážní a.s. 

Díky propagaci práce Naděje Cabo Verde a zejména 

štědrosti dárců obdržela nadace šek v hodnotě 

100.000 Kč na podporu výdajů a organizace galaveče-

ra Pamatujme si, že 

celkové náklady na  

organizaci galave-

čera Naděje, včet-

ně pronájmu  

prostoru, jídla a 

služeb přesáhly  

1 milion korun.  

2019 
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Pavel Bauer se také podílel na  

organizaci galavečera  

Naděje Cape Verde 

Také Pavel Bauer podpořil akci Naděje Cabo Verde. Od roku 

1993 pracuje jako vizážista, když dokončil své profesionální 

vzdělání v kosmetologii. V roce 1996 získal titul Mistra  

České republiky v líčení a v roce 1997 titul vicemistra v  

celosvětové soutěži v Düsseldorfu. S jeho dlouholetými 

zkušenostmi pracoval jako supervizor pro všechny televizní 

kanály v České republice a spolupracuje s mnoha známými 

osobnostmi z oblasti zábavy a politiky. Mezi projekty, na 

kterých pracoval, jsou Star Dance, Super Star, X Factor, 

Miss CR a další. Během 12 let byl oficiálním vizážistou  

značky Estée Lauder. V současné době je také členem vý-

konné rady Svazu kosmetiček, se kterým spolupracuje od 

roku 1995. Mezi jeho hlavní činnosti patří líčení pro televizi, 

televizní reklamy, módní přehlídky, veletrhy, produkce  

fotografií pro módní časopisy, péče o celebrity, vzdělávání a 

školení, poradenství, profesionální soutěže a spolupráce s 

českými designéry. Pracoval na módních přehlídkách, show 

a workshopech v zahraničí - v Paříži, Vídni, Berlíně, New 

Yorku a Düsseldorfu.  

Pavel byl zodpovědný za líčení všech  

modelek, které se 

předvedly na bene-

fičním galavečeru, 

jeho přínos byl bez-

pochyby nezbytný 

pro úspěch akce.  
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Ateliér Moravec  

Organizovat umělce, dobrovolníky a sponzory pro 

charitativní galavečer Naděje Cabo Verde bylo  

obtížné, ale s podporou a zapojením všech jsme 

dokázali splnit naše cíle. Jiri Moravec, zakladatel  

Atelieru Moravec, nezůstal stranou.  

JIŘÍ MORAVEC 

Atelier Moravec - před 25 lety založen jako jeden z 

hlavních českých módních ateliérů. Jeho tvorba se 

zaměřuje na vlastní výrobu ženských kolekcí, od  

modelů na každodenní nošení až po velké večerní  

šaty a svatební šaty. Jiří Moravec není pouze módním 

umělcem, ale také člověk s obrovským srdcem a  

velmi zvláštní pozitivní energií. To potvrdila  

zakladatelka Monica Sofia, přítelkyně tohoto  

návrháře.   
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K účasti na galavečer Naděje 

byl také pozván Lejemea  

Podařilo se nám navázat spolupráci s jedním z  

nejznámějších zpěváků a skladatelů z hudební scény 

Kapverdských ostrovů, LEJEMEA ANDRADE je velmi 

uznávaný jak doma, tak i v zahraničí. Mezi jeho alba 

patří "Nha Medjor" (2013) a "Fugi Regra" (2017).  

V současné době má více než sto tisíc sledujících na 

Facebooku a pět milionů zhlédnutí na YouTube.  

Vystupuje na čtyřech kontinentech a jeho sláva stále 

roste. Lejemea Andrade má jedinečný styl a v jeho 

repertoáru najdeme skladby z žánrů pop, kizomba, 

afro-pop a funaná. Jeho přítomnost na velkém show 

byla výjimečná a velmi přispěla k úspěchu události. 

Nadace děkuje za jeho angažovanost a přístup.  
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Galavečera se zúčastnila také 

Anna Tejklová 

Zajistit přítomnost umělců, dobrovolníků a sponzorů 

charitativního galavečera Naděje Cabo Verde  

bylo pro zakladatele nadačního fondu velkou výzvou.  

Anna Tejklová, známá česká stylistka se zúčastnila 

charitativního galavečera s velmi krásnou módní  

přehlídkou. Byla to událost, která významně  

přispěla k zvýšení viditelnost akce v Praze. Anna je 

módní návrhářka a malířka, která založila svou  

značku oblečení „Anna Anna“ s jedinečnými a  

precizně ručně malovanými kousky, které dokonale 

formují ženskou postavu. Styl „Anna Anna“ je zcela 

jedinečný a nadčasový, oceňují ho klienti z vrcholové-

ho managementu, politici,  celebrity a všechny ženy, 

které se chtějí cítit výjimečně a krásně.  

 

2019 
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Příprava benefičního galavečera  

  

Příprava na velkou benefiční událost - gala večeři 

"Naděje pro Kapverdské ostrovy", plánovanou na 15. 

května 2019. Začalo obrovské a nadlidské úsilí, které 

shromáždilo desítky dobrovolníků, umělců, sponzorů 

a přátel nadace. Vše s jediným cílem: získat peníze 

na nákup školních autobusů pro děti na Kapverd-

ských ostrovech. Benefiční gala večer se uskutečnil v 

proslulém a historickém paláci Žofín v Praze, České 

republice. Prvním kapverdským umělcem, se kterým 

se podařilo navázat  spolupráci, byl zpěvák Romeu Di 

Lurdis, který začal svou kariéru v roce 2012, kdy se 

zúčastnil soutěže "TalentoStrela 2" a byl jmenován 

jedním z nejlepších kapverdských umělců, kteří žijí v 

diaspoře. V roce 2016 byl hlavním umělcem na  

festivalu Kriol Jazz a v roce 2018 po fenomenálním 

úspěchu na Atlantické hudební expozici nahrál své 

první album. Romeu Di Lurdis je kreativní umělec, 

který vyjadřuje svou lásku k životu a lidem  

prostřednictvím hudby. Romeu je bezpochyby velkým 

talentem kapverdské hudby.   
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Zapojení dětí do tvorby drobných 

suvenýrů, které pomohou jejich  

rodinám 
  

Prodej produktů vytvořených kapverdskými dět-

mi. (symbolické produkty) 

Skvělý dárek pro vaši rodinu a blízké přátele. Tyto  

krásné figurky vyrobené z banánových listů vyrobily  

děti ve věku od šesti do dvanácti let na Kapverdách. 

Když jsem naposledy navštívila Kapverdy, měla jsem 

možnost vidět děti, jak figurky vyrábí, a napadlo mě, že 

bychom je mohli prodávat a tím tyto děti podpořit.  
 

Kapverďané věří, že figurky mají zvláštní sílu a přinášejí 

pozitivní energii a štěstí do domova a rodiny. Figurky 

byly k dostání za symbolickou cenu 350 Kč, náramek za 

200 Kč. Všechny peníze z prodeje suvenýrů posíláme 

rodinám dětí na Kapverdách. 
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Zakladatelka nadačního fondu 

Naděje navštívila základní  

školy na Kapverdách 

Návštěva školy a setkání s první dámou. 

Strávila jsem pár dní na Kapverdách s dětmi, abych 

zjistila jejich nejnaléhavější potřeby. Během návštěvy 

mě přivítala Dr. Lígia Dias Fonseca, první dáma 

Kapverd, která mi dala několik důležitých rad.  

Například na jaké výzvy se zaměřit a jak pokračovat v 

úžasné práci nadace. Na Kapverdy mě doprovázeli čtyři 

přátelé, kteří mají zájem investovat do rozvoje našich 

ostrovů. Projekty připravujeme dle aktuálních potřeb. 

2018 
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Umělec Helder Cardoso  

v České republice 
 

Na prvním galavečeru Naděje Cabo Verde v České 

republice 

Kapverdský umělec Helder Cardoso se zúčastnil na 

prvním Gala večeru Naděje Kapverdy v ČR - projekt 

nadace Naděje CV. Projekt si klade za cíl zakoupit  

alespoň dva autobusy a poslat je na Kapverdy pro  

kapverdské školáky a studenty. Autobusy 

budou sloužit k přepravě dětí do školy, protože v  

současné době musí mnoho z nich chodit do školy i  

více než 10 km pěšky, což vede některé k předčasné-

mu ukončení školy.  

Kapverdský malíř Hélder Cardoso je v současnosti 

hvězda mezi kapverdskými malíři. Uspěl doma i v  

zahraničí. Jeho malířský styl se vyznačuje jedinečností 

a spontánností. Při malbě používá živé barvy s pozitiv-

ním výrazem. Obrazy tohoto mladého umělce podle 

Mónicy Sofie vyjadřují radost, která je ve světě plném 

stresu zásadní. 
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Navázání kontaktu  

s představiteli České republiky 

 

Propagace záměru a cílů činnosti nadace,  

navazování vztahů a propojení s oficiálními instituce-

mi v ČR, s cílem přiblížit problém ekonomické a soci-

ální situace Kapverďanů Čechům.  

Mónica Sofia byla pozvána náměstkem ministra  

zahraničních věcí České republiky Martinem Tlapou. 

Na fotografii je s velvyslancem ČR v Madridu Ivanem 

Jančárkem. Jeho Excelence navštívil Kapverdy 20. 

července 2018 a zúčastnil se mimo jiné setkání  

Společenství portugalsky mluvících zemí s preziden-

tem, premiérem a dalšími politickými představiteli 

Kapverd. 
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“Naděje” ve vzdělávání 

   

Iniciativa k zajištění financí na údržbu školy. 

Jedná se o místní školu, která potřebuje drobné 

opravy. Navštívili jsme tuto školu a motivace  

místních dětí k učení byla naším hnacím motorem k 

další pomoci. Zeptali jsme se jich, co bychom ještě 

mohli společně zlepšit, a řekly nám, že by byly rádi, 

kdybychom školu opravili a udělali z ní hezčí a atrak-

tivnější místo pro učení v přívětivějším prostoru. 

Rozpočet školy na opravy a malování je 2000 €. 

2018 
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Střediska mládeže vybavená  

počítači 

 

Naše první výsledky. Podařilo se nám vytvořit 6 center 

pro  mládež a vybavit je televizory, počítači a interne-

tem, včetně Wi-Fi. Centra pomohou mladým lidem získat 

informace a technologie, které budou rozvíjet jejich IT 

dovednosti.  

Děkujeme našim hlavním sponzorům STOPKA a Mgr. 

Ondřej Hartl, bez kterého by tento záslužný projekt  

nebyl realizován. 
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Začátek spolupráce 

s místní samosprávou 
 

Zahájení spolupráce s místní samosprávou. Úspěch 

Kapverd spočívá v naší emigrantské komunitě, tedy v 

diaspoře, která zde musí investovat. My mladí musíme 

prostředky získané v zahraničí využít k investicím u 

nás.  

"Musíme myslet na budoucnost příštích generací. 

Nemáme přírodní zdroje. Musíme investovat do 

lidských zdrojů". Inženýrka Monica Sofia spolu s  

týmem společnosti Stopka  z České republiky podporuje 

magistrát v sociálních projektech, jako je například  

vytváření multimediálních center ve všech částech  

města, aby mladí lidé a děti měli snadný přístup k  

informačním technologiím. "Pokud chceme změnit naši 

zemi, musíme nejprve investovat do dětí. Musíme je 

naučit myslet jinak a lépe je připravit na dnešní svět." 

Kromě investování se bývalá modelka stala skutečným 

ambasadorem Santa Cruz v České republice a navázala 

kontakty pro investice a rozvoj kulturních  

a společenských vazeb. 
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Počítač pro každou školu 

 

Projekt počítač pro každého 

 

Připravili jsme ve spolupráci s magistrátem Santa 

Cruz a dalšími národními i mezinárodními partnery 

projekt na podporu informačních technologií a 

vzdělávání pro středoškoláky a mládežnická centra 

na Kapverdách. Projekt pomůže dětem získat lepší 

vzdělání, znalosti a dovednosti pro lepší životní 

cestu. Dalším důležitým dopadem bude snížení 

vandalismus a delikvence. Informační technologie 

jsou také velmi důležité pro podporu 

rozvoje ostrovního  

ekosystému, inovací, 

konkurenceschopnosti a 

dlouhodobé ekonomické 

udržitelnosti. V další fázi 

budeme pro tyto děti  

také shromažďovat  

výpočetní techniku a 

školní materiály. 
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